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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 22. online rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 30. marca 2021 

 
Rokovanie viedol predseda Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – 

Ťahanovce Ing. Ján Nigut, a rokovanie sa uskutočnilo online formou prostredníctvom 
videokonferencie z dôvodu zohľadnenia všetkých platných nariadení Vlády SR 
s pandemickou situáciou rizika šírenia nákazy a ochorenia COVID-19. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny – online zoznam účastníkov videokonferencie 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode online rokovania bolo prítomných 14 starostov, 

čo je nadpolovičná väčšina všetkých členov RS (celkový počet 22) a Rada starostov 
bola uznášaniaschopná. Z rokovania ospravedlnil starostku MČ Myslava Ivetu Šimkovú 
a starostu MČ Sídl. KVP Ladislava Lörinca. 
Online rokovania sa zúčastnil primátor mesta Košice Jaroslav Polaček, náčelník 
Mestskej polície (MsP) Slavomír Pavelčák a vedúci referátu strategického rozvoja 
MMK Štefan Daňo.  

 Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Zo strany starostov ku programu 
rokovania žiadne pripomienky neodzneli, preto dal hlasovať o programe.  
(pozn.: hlasovalo sa „aklamačne“, t.j. prihlásením sa do online diskusie)  
(na schválenie uznesenia je potrebný súhlas nadpolovičnej väčšiny všetkých členov RS) 

 
Hlasovanie č. 1 - za: 14  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Program bol schválený. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: p. Monika Puzderová a Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

- - - 
 
Bod č. 1 
Nominovanie a schválenie členov do orgánov Kooperačnej rady 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Do predsedníctva Kooperačnej rady je možné z radov 

starostov MČ zvoliť dvoch starostov. Informoval, že prebehlo rokovanie Regionálneho 
združenia mesta Košice (RZMK) a bol tam predstavený model, ktorý navrhol, aby 
v Kooperačnej rade bol zastúpený jeden starosta z veľkej a jeden starosta z malej MČ. 
Otvoril diskusiu. 

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Informoval, že do tvorby Kooperačnej rady a do štatútu 

sa osobne zapájal, lebo ho mesto oslovilo ako predsedu Regionálneho združenia 
mestských častí v Košiciach v rámci štruktúry ZMOS. Dňa 10. marca prebehlo prvé 
ustanovujúce stretnutie Kooperačnej rady Územného mestského obvodu a podarilo sa 
schváliť Štatút Kooperačnej rady prípravným výborom a zároveň bola vznesená 
požiadavka na nominácie do predsedníctva Kooperačnej rady, eventuálne do niektorých 
komôr. Podávať návrhy môžu mestské časti, tak aj mesto. Čo sa týka komory MČ, ktorá 
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je zastúpená v predsedníctve dvoma členmi, tu na rozdiel od navrhovania, deleguje ich 
a delegovanie schvaľuje Rada starostov. Vzhľadom k tomu, že bol od začiatku účastný 
na prípravných prácach, prejavuje záujem, aby mohol zastupovať Radu starostov 
z pohľadu predsedníctva Kooperačnej rady, ako jeden z dvoch členov a zároveň navrhol 
za druhého člena Jána Niguta, ako starostu malej MČ. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Uviedol, že starosta MČ Juh Jaroslav Hlinka bol navrhnutý 

za člena na Regionálnom združení mesta Košice, čiže podáva tento návrh – nomináciu. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Tiež sa od začiatku zaujímal a sledoval všetky 

aktivity týkajúce sa UMR (Udržateľný mestský rozvoj) a ešte predtým komunikoval 
s KSK. Uviedol, že RZMK navrhlo 2, resp. 3 kandidátov a záujem prejavili p. Nigut, 
p. Hlinka a on (p. Vrchota). Dodal, že nie všetky MČ v Košiciach sú členmi RZMK 
a preto je vhodné opýtať sa aj ostatných MČ, či niekto zo starostov nemá záujem byť 
členom Kooperačnej rady, lebo on má záujem o členstvo v Kooperačnej rade.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Nominoval za členov do predsedníctva 

Kooperačnej rady za malú MČ starostu Ťahanoviec p. Niguta a za veľkú MČ starostu 
Sídl. KVP p. Lörinca. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Pán starosta Lörinc sa z rokovania ospravedlnil a nemáme 

k dispozícii jeho súhlas alebo nesúhlas.  
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Uviedla, že sa stotožňuje s návrhom 

p. Hlinku a podporí návrh, aby sa nominantmi stali p. Nigut a p. Hlinka.   
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, ako sa bude hlasovať.  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ozrejmil priebeh hlasovania – bude sa hlasovať o každom 

zvlášť a vyberú sa dvaja starostovia s najvyšším počtom hlasov. Vždy sa uvedie meno 
kandidáta a podľa počtu prihlásených do online diskusie sa spočítajú hlasy. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Požiadal o rekapituláciu jednotlivých 

nominácií, nakoľko sa do videokonferencie prihlásil neskôr. 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Nominanti - p. Nigut, p. Hlinka, p. Vrchota a p. Lörinc. 
 Predniesol 1. návrh na nomináciu: „Ján Nigut“.  

(pozn.: hlasovalo sa „aklamačne“, t.j. prihlásením sa do online diskusie) 
 
Hlasovanie č. 2 - za: 15 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Predniesol 2. návrh na nomináciu: „Jaroslav Hlinka“. 

(pozn.: hlasovalo sa „aklamačne“, t.j. prihlásením sa do online diskusie) 
 
Hlasovanie č. 3 -  za: 12 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Nakoľko predchádzajúci nominanti už získali 

nadpolovičnú väčšinu všetkých členov RS, o ďalších návrhoch sa hlasovať nebude.   
 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Poznamenal, že forma hlasovania je absolútne 
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nevhodne zvolená a mala prebehnúť tajne. Podľa jeho názoru, hlasovať sa malo 
o všetkých kandidátoch.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ak by rokovali prezenčne, hlasovať tajne by sa dalo, ale 

pri forme videokonferencie sa lístočky použiť nedajú.  
 Predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach schvaľuje za členov 

do predsedníctva Kooperačnej rady Ing. Jána Niguta a JUDr. Jaroslava Hlinku. 
 (pozn.: hlasovalo sa „aklamačne“, t.j. prihlásením sa do online diskusie) 
 
Hlasovanie č. 4 - za: 12 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Diskusia k plánovanému zrušeniu hazardných hier v meste 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Slovo odovzdal p. primátorovi. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Zasadnutie MZ sa uskutoční 3. mája a zostavuje sa program.  

Čo sa týka hazardu v meste, uviedol, že chápe, že majú rôzne názory na túto tému,  
čo chápe, lebo samozrejme, mesto sa na to pozerá inak. Veľké MČ majú z automatov 
príjem. Rád by si dohodol so starostami postup, aby aj z hľadiska spoločnosti problém 
riešili. Bod sa do rokovania mestského zastupiteľstva nedostal, pretože bol stiahnutý. 
Ako primátor mesta dal zadosťučinenie, že bod na rokovanie predloží, ale na druhej 
strane nechce vytvárať medzi nimi napätie. Návrh uznesenia MZ hovoril, že mestské 
časti sa v nejakom termíne ku hazardu vyjadria, ako to vidia, aby mesto to malo 
písomne. Zaznelo zo strany MČ, že sa nediskutovalo, preto ak je niečo k tomu, aby sa 
pár vetami k tomu vyjadrili. Hlavne, akým spôsobom túto tému tlačiť. Krajské mestá 
budú normy postupne prijímať a mesto sa tiež musí postaviť k téme čelom a rozhodnúť, 
ako ďalej.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Každá mestská časť by sa minimálne mala vyjadriť k tejto 

téme prostredníctvom miestneho úradu, alebo prostredníctvom miestnych 
zastupiteľstiev a prijať uznesenie. 

 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Mestská časť už stanovisko dávala. 

Uviedla, že osobne to určite nepodporí, považuje to za populizmus a radikálne riešenie, 
lebo príkazy nikdy nič v minulosti nevyriešili a tento problém sa prenesie niekde inde. 
Dodala, že pre MČ je to obrovský výpadok príjmu, konkrétne u nich to predstavuje cca 
116 tis. Eur. Kto im to vykompenzuje? A zároveň ku hazardným hrám patria aj losy, 
žreby, stávkové hry, čo predstavuje ešte väčší príjem a toto sa následne všetko prenesie 
do online priestoru. Bude z toho profit úplne niekde inde. A v tejto dobe hazardné hry 
sú prudko regulované. Chce sa preto opýtať, čo vedie štatutára mesta v tejto dobe, aby 
sme takto postupovali, keď prídu o prácu ľudia, ktorí v tomto sektore pracujú?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na pani starostku Kovačevičovú a opýtal sa, či si vie 

predstaviť, aby túto tému prerokovali v miestnom zastupiteľstve, lebo toto je cieľom. 
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Určite áno, nevidí v tom problém. 
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p. Polaček, primátor mesta: A o to ide, či sa vedia dohodnúť na tom, že mestské 

zastupiteľstvo príjme uznesenie, aby sa mestské časti vyjadrili a príjmu sa osobné 
záväzky. Nepotrebuje sa hádať, ale na druhej strane dali verejný prísľub a tému treba aj 
uzavrieť, nejakým spôsobom. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Všetky vrstvy, aby sa vedeli podieľať na názoroch. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Zdieľa názor p. Kovačevičovej. Všetky herne sú už 

počas tejto pandemickej situácie 3 mesiace zatvorené, možno aj dlhšie a všetok hazard 
sa momentálne sústreďuje do online priestoru, kde samospráva nemá z toho ani euro. 
Skúsenosti z iných miest a zo zahraničia sú také, že ak sa zrušia herne, ktoré sú 
regulované, tak sa nahradia tieto stroje tzv. „kvízomatmi“, ktoré stále neboli 
v národnej legislatíve zakázané. Ročný príjem pre MČ Západ predstavuje približne 200 
tis. Eur, čo je nezanedbateľná suma. Treba povedať, že financie, ktoré sa k nim takýmto 
spôsobom vracajú späť, vedia aspoň drobným spôsobom využiť na výstavbu detských 
ihrísk a podporiť sociálne služby, atď., čiže financie aspoň trochu vraciame občanom, 
na rozdiel od online hazardu. MČ Západ sa vyjadrila, že ak dôjde k výpadku daných 
financií, či už zo strany štátneho rozpočtu, alebo dôjde k náhrade zo strany mesta, 
nebudú mať s tým problém. 

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Zdieľa rovnaký názor predrečníkov p. Kovačevičovej 

a p. Vrchotu. MČ sa mestu Košice v januári aj písomne vyjadrila a dala negatívny 
názor. Treba povedať, že ochrana rizikových skupín pred hraním v herniach je 
dostatočne zabezpečená platnou súčasnou legislatívou a z informácií, ktoré má z Úradu 
pre reguláciu hazardných hier, je od nového roka v účinnosti Register vylúčených osôb, 
ktorý je teraz rozšírený o osoby, ktorým bola nariadená povinnosť platiť výživné alebo 
majú nedoplatky na výživnom alebo trestne stíhaní za neplnenie si povinnosti platiť 
výživné, napr. vo vzťahu k maloletým a zároveň je tam Register vylúčených osôb o 
osoby, ktoré sú poberateľmi dávok v hmotnej núdzi alebo poberateľmi sociálnych 
štipendií, pokiaľ sú vysokoškolákmi, atď. Myslí si, že ak by hazard v Košiciach 
zakázali, bola by to iba optická záležitosť a v skutočnosti by nič nevyriešili, ale skôr 
naopak, umožnili by skôr vznik nelegálneho hazardu, pretože hráči by sa presunuli do 
online priestoru, ktorý bude neregulovaný, nekontrolovateľný alebo sa presunú do iných 
okolitých miest, kde taký plošný zákaz nie je. Podľa jeho názoru, ak by sa hazard 
zakázal v rámci SR jednotne, bola by to iná situácia, ako takto selektívne. To je zle. 
Dotkol sa aj financií a výpadkov na platbách, ktoré samosprávy z hazardu majú, aby si 
mesto Košice uvedomilo, že ak ho MČ nebudú dostávať, mesto to musí kompenzovať 
a tým pádom treba uvažovať tak, že to, čo MČ robia vo verejnoprospešných službách, je 
čiastočne financované aj z výťažku z hazardných hier. Výťažok ide na ušľachtilé ciele. 
Dodal, že o tejto téme budú na najbližšom miestnom zastupiteľstve hovoriť. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Požiadal o vyjadrenie p. náčelníka MsP. 
 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Súhlasí s názorom, že kto chce hazard hrať, tak cestu si nájde, či 

už vo forme internetu alebo iným spôsobom. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice - Sever: Touto témou sa mestské zastupiteľstvo zaoberalo, malo 

to na stole a k tejto téme sa už raz vyjadrilo. V meste Košice sú ďalšie témy, ako EEI, 
plaváreň, Kosit, Steel aréna, KFA, DPMK, verejné osvetlenie, atď., ktoré mesto 
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potrebuje riešiť. Ak reguláciu hazardu raz MZ zmietlo zo stola, požiadal primátora, aby 
túto tému späť nevyťahoval a neživil. A ak ju chce mesto živiť, tak ale mimo starostov 
veľkých MČ. Netreba ani MČ tlačiť do toho, aby to prerokovali na svojich miestnych 
zastupiteľstvách, lebo im to predstavuje príjem. MČ ak vyberú peniaze za hazard, 
investujú ich na rozvoj činnosti pre obyvateľov. Zákon jasne definuje aktuálnu situáciu, 
ako sa treba k hazardu postaviť. Hazard nepovažuje za tému, ktorú treba ďalej živiť. 
Iným témam sa treba venovať, tým, ktoré spomenul na začiatku. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Uviedol, že téma hazard nie je témou týchto 

dní a ani budúcich týždňov a mesiacov. Súhlasí s predrečníkmi, že nie je v poriadku túto 
tému podsúvať do miestnych zastupiteľstiev. Nebráni sa ale tomu, ak mestské 
zastupiteľstvo bude chcieť, aby tomu predchádzali výstupy z miestnych zastupiteľstiev. 
O téme hazard sa môžu baviť na prelome rokov a výstup z miestneho zastupiteľstva 
poskytnúť na jar budúceho roka. Myslí si, že bude negatívny. Mali by sa rozprávať 
o tom, ako si MČ vykryjú výpadky, lebo v jeho MČ to budú pociťovať najviac. 
A prvotne by mali otvoriť tému o poplatku za rozvoj, aby podiel bol v pomere 10 % 
mesto a 90 % MČ. Potom môžu populisticky hovoriť o rušení herní. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Súhlasí s predrečníkmi a najpresnejšie to 

vystihol starosta p. Ténai a starostka p. Kovačevičová. Hazard nie je témou mestských 
častí. V meste sú oveľa pálčivejšie témy, ktorým by sa mali venovať. Na začiatku tohto 
roka boli MČ mestom vyzvané, aby podali svoje stanovisko ohľadne hazardu. Tieto 
stanoviská magistrát má. Stanovisko jeho MČ ku hazardu je také, že nesúhlasí, aby 
v danom čase a v tomto momente sa riešila otázka týkajúca sa návrhu zrušenia hazardu 
v meste Košice.  

 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Téma hazard je v jeho MČ vysoko aktuálna, ale súhlasí 

s tým, že riešenie tohto problému sa nedá vyriešiť jednotlivými zákazmi v mestách 
alebo na dedinách. Je to celoštátny problém. Hazard má dva ekonomické pohľady – 
z morálneho hľadiska je tu snaha hazard zrušiť, ale tu ide o záležitosť štátu, lebo 
v konečnom dôsledku si štát vie spočítať, aké príjmy z hazardu má a aké sú výdaje 
spojené s riešením problémov, ktoré následne v spoločnosti vznikajú. Jeho názor je 
taký, aby sa z úrovne samospráv tlačilo na štát, aby tento celoštátny problém poriešil. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Sú niektoré MČ, ktoré nemajú problém so zrušením alebo 

podporou regulácie hazardu v meste, pretože majú nízky príjem. To sa vzťahuje aj na 
MČ Ťahanovce obec. V iných MČ je ale príjem nezanedbateľný. Myslí si, že paušálne 
to na mesto asi nebude vhodné. Každá MČ nech zváži, ak mesto požiadalo, či formálne 
stanovisko bude formou uznesenia alebo vyjadrenie starostu. Preto Rada starostov túto 
iniciatívu môže ukončiť a bude to už parciálne záležať od každej MČ.  

 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Navrhovatelia p. poslanec Liba a p. poslankyňa 

Gurbáľová ak predložia návrh na komplexné zrušenie hazardu, t. j. KENO, LOTO, 
stieracie žreby, stávkovanie, tak potom je „za“ návrh. Pokiaľ sa ide zrušiť iba istý druh 
hazardu na území mesta, tak v hraní sa bude pokračovať, ale už nelegálne. MČ Pereš 
dnes neprevádzkuje ani jeden hrací automat.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Navrhol tento bod ukončiť.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, aké je znenie uznesenia Rady 
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starostov k tomuto bodu? 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Konkrétny návrh na uznesenie pripravený nie je, otvorila 

sa diskusia, ale ak je nejaký návrh na uznesenie, treba ho predniesť. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Predniesol návrh na uznesenie: Rada 

starostov neodporúča v danom čase pandémie venovať sa téme zrušenia hazardu 
v meste Košice na rok 2021. Požiadal kolegov, služobne starších, aby jeho návrh 
uznesenia prípadne upravili. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Nakoľko si nevypočul žiadnu informáciu možných 

kompenzácií a v prípade, že kompenzácie nebudú, návrh uznesenia môže znieť: Rada 
starostov navrhuje dodatočnú reguláciu prevádzkovania hazardných hier na území 
mesta Košice ponechať bez zmeny. 

 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov 

nesúhlasí s reguláciou hazardu na území Košíc.  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Opýtal sa členov RS, či budú k tomuto bodu prijímať viac 

uznesení. Po vzájomnej diskusii sa zhodli, že budú hlasovať o prednesom návrhu 
uznesenia p. starostu Vrchotu: „Rada starostov navrhuje dodatočnú reguláciu 
prevádzkovania hazardných hier na území mesta Košice ponechať bez zmeny.“  
Dal o tom hlasovať. (pozn.: hlasovalo sa „aklamačne“, t.j. prihlásením sa do online 
diskusie) 

 
Hlasovanie č. 5 - za: 12, zdržali sa: 3 (p. Šaňa, p. Petrík, p. Mikluš) 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 3 
Rôzne 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril bod. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice - Sever: Otvoril tému ohľadne „sčítania obyvateľstva“, ktorá 

v danom čase prebiehala online cez web stránku scitanie.sk. Uviedol, že komunikoval 
minulý týždeň s riaditeľkou Regionálneho štatistického úradu v Košiciach. Ako štatutár 
MČ zistil, že nesedia počty obyvateľov, ktoré fyzicky vedie MČ, s počtami obyvateľov, 
ktoré vedie Štatistický úrad (ŠÚ), ako základ pre výpočet percent. Rozdiel je 750 
obyvateľov, čo predstavuje 3,5 percenta. Košický kraj bol dnes označený ako jeden 
z najslabších krajov, čo sa týka sčítavania. Regulárne MČ má vyššiu sčítanosť ako 
ukazuje ŠÚ, lebo vychádzajú z iného základného čísla. Požiadal kolegov starostov, aby 
sa tiež tomu venovali, lebo predpokladá, že rozdiel budú mať tie MČ, ktoré majú vyšší 
počet starších obyvateľov. Napr. ŠÚ stále vedie na istých adresách obyvateľov, ktorí 
v systéme MČ neexistujú, majú ich vyradených a už viackrát ŠÚ na danú nezrovnalosť 
upozornili a niekoľkokrát to s nimi harmonizovali. Išlo o obyvateľov, ktorí mali rok 
narodenia napr. 1910 až 1915. Dáta, ktoré aktuálne Štatistický úrad prezentuje berie za 
veľmi nepresné. 
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p. Nigut, predseda Rady starostov: Tejto téme sa budú ešte venovať. 
 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Informoval členov RS, že mu bol doručený email od 

p. Vargu ohľadne preletov vrtuľníkov, aby to povedal na rokovaní RS. Ako sa RS 
postaví k tejto požiadavke a či mesto zaradilo VZN č. 78 na rokovanie mestskej rady?  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Touto informáciou nedisponuje. Riešením, resp. tejto téme 

sa venuje pani námestníčka a hovoriť za ňu nechce.  
 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Občania sa pýtajú a aj starostovia potrebujú 

podávať informácie občanom, čo mesto bude robiť v tomto smere. 
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: V akom termíne sa uskutoční 

najbližšie stretnutie Rady starostov v súvislosti so zasadnutím MZ? A ako formou? 
Fyzicky alebo online? Uviedla, že mali by sa venovať téme – kompetencie MČ 
a samosprávnych pôsobností, lebo v téme sa viac neposunuli. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Navrhol stretnúť sa v tom týždni, ako sa uskutoční 

zasadnutie MR, t. j. koncom apríla, napr. 27.04.2021 (utorok). A akou formou, a v akom 
čase, to sa určí dodatočne. 

 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Reagovala na diskusiu p. Ténaia a dala mu 

za pravdu, čo sa týka sčítania obyvateľstva a nezrovnalostí, ktoré konzultovala so ŠÚ. 
Bolo jej povedané, že ŠÚ do systému stiahol podklady z REGOB a ak boli 
nezrovnalosti k 1.1.2021, tak sú prenesené aj do sčítania. Dochádza ku skresleniu 
údajov a tým pádom nikdy nedôjde ku 100 % sčítaniu obyvateľov v MČ. Okrem iného 
sa sčítať môžete aj viackrát a systém vôbec neupozorní obyvateľa, ak sa už raz sčítal.  

 Tému ohľadne vrtuľníkov považuje za tému, ktorá by sa mala riešiť. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Tiež potvrdzuje slová p. Ténaia a v jeho 

MČ je približne 200 tzv. „mŕtvych duší“. Zaujíma ho, ak sa občan nesčítal, môže byť 
pokutovaný obcou v rozmedzí od 25 do 250 Eur. Opýtal sa, či v Košiciach sa obcou 
berie mestská časť alebo mesto Košice? Sú známe informácie, že ak k tomu dôjde, kto 
bude vyrubovať pokuty jednotlivým občanom a kto bude ten, kto bude určovať?  

 Tiež sa zaujímal, aká je situácia, čo sa týka preplácania nákladov ohľadne COVID-u? 
Tabuľky na magistrát už zaslal. 

 Ohľadne vrtuľníkov uviedol, že téme prelety vrtuľníkov sa venuje p. námestníčka, ona 
má najlepšie informácie. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Má informácie, že pokutu môže dať obec a v kompetencii 

to budú mať MČ, ale nevie si predstaviť vymáhanie pokuty napr. od občanov žijúcich 
v zahraničí. Na túto otázku mu ŠÚ neodpovedal. 

 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Zabudla to povedať, ale podľa otázky, ktorú 

tlmočila ŠÚ, tak tento úrad nemá zatiaľ v tom jasno, či to má byť mesto alebo MČ. 
 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Čo sa týka vyrubovania pokút, podľa jeho názoru, určite 

by to mala byť MČ, pretože vedie evidenciu obyvateľstva. Občan sa nemôže vyhovárať, 
že sa nevedel sčítať, pretože je dané, že tí, ktorí sa nevedeli alebo nemohli spočítať, 
majú možnosť požiadať o asistované spočítanie. A uskutoční sa to v priebehu 60 dní, 
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ktoré budú určené. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Teraz to tu nerozhodnú, ako to bude a potom určite 

príde usmernenie zo ŠÚ. Starostom MČ dal do pozornosti, že dnes starostom veľkých 
MČ príde pozvánka na online stretnutie ku kompetenciám. A aj Rada starostov by mala 
zaujať stanovisko, že aký je jej postoj, čo sa týka rozdelenia kompetencií medzi mesto 
Košice a mestské časti. A následne by malo dôjsť aj k tomu, že na jednej strane by malo 
byť stanovisko mesta Košice, aké kompetencie si chce ponechať, prečo je dobré, aby si 
tie kompetencie ponechalo a na druhej strane by mala byť Rada starostov, ktorá má 
povedať, že ktoré kompetencie si chcú malé a ktoré veľké MČ ponechať, prípadne 
nadobudnúť. Ako mestský poslanec to na zasadnutí MZ inicioval, aby sa vytvorila 
komisia na rozdelenie kompetencií. Komisia pri MZ je hlavne poradným orgánom pre 
poslancov mesta, ktorá by mala prísť s konkrétnou analýzou, aby sa poslanci mesta 
vedeli správne rozhodnúť, že ktoré kompetencie je vhodné zveriť MČ, a ktoré 
kompetencie je vhodnejšie, aby ostali na meste Košice.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice - Sever: Ku plánovanému asistovanému sčítaniu by bolo 

vhodné, keby sa dohodli na spoločnom termíne v rámci mesta, aby v každej MČ 
prebiehalo asistované sčítanie v jednotnom termíne, napr. koncom leta. Bolo by to 
vhodné aj z hľadiska komunikácie pre obyvateľov mesta Košice.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Najoptimálnejšie riešenie pri udeľovaní pokút by 

bolo, keby mesto pokuty vyrubovalo a výnosy z pokút by boli príjmom mestských častí. 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania zabudol určiť overovateľov, preto tak 

urobil teraz a za overovateľov zápisnice určil p. Puzderovú a p. Kovačevičovú.  
Nakoľko zo strany starostov žiadne ďalšie podnety do bodu Rôzne neodzneli, bod 
ukončil. 

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut vyhlásil 22. online rokovanie Rady 
starostov v Košiciach za ukončené a zaželal všetkým príjemné prežitie veľkonočných 
sviatkov. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

    Ing. Ján Nigut 
 predseda Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 08.04.2021 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

p. Monika Puzderová ............................................................. podpísala dňa: 10.04.2021 
 
 
Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová ...........….............................. podpísala dňa: 10.04.2021 
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